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PROTOKÓŁ    Nr XXIX/09 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 21  kwietnia 2009 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1030 ,  zakończono o godz.1240. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 13 radnych. 

Radni Pani Elżbieta Jędrzejewska oraz Pan Edward Wiśniewski usprawiedliwili 

swoją nieobecność. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Pani  Zdzisława Kanicz         -  Skarbnik Gminy 

5. Sołtysi wsi w liczbie              - 18 osób 
 

 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XXIX sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan  Rady 15 radnych w obradach bierze 
udział 13 radnych , co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 
Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy Rybno. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXVIII sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2008 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-114/09  z dnia 09 kwietnia  
         2009 roku w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy  
         Rybno sprawozdaniu    z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2008 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        1 kwietnia 2009 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr RIO.VIII-0120-126/09 z dnia  14 kwietnia  
         2009 roku  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 
         Gminy  Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2008r  
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
     2) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 
     3) uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  
         i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych 
         środków finansowych Funduszu Rozwoju kultury Fizycznej, 
     4) zmiany uchwały Nr IV/9/07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 marca 2007roku  
         w sprawie powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Rybno, 
     5) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie drogi  
         wewnętrznej, 
    6) przyjęcia Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin Członków Ekologicznego 
        Związku Gmin „ Działdowszczyzna” na lata 2008-2012, 
    7) zmiany uchwały w sprawie określenia na obszarze Gminy Rybno stawek  
        podatku od nieruchomości, zarządzenia poboru podatku od nieruchomości  
        od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
        nieruchomości. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Pan Marian Ligman- Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do radnych 
i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby wnieść zmiany 
bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach   
o zwołaniu sesji. 
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Pan  Mirosław Karbowski- Sekretarz Gminy w imieniu Pana Wójta Gminy  
zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad XXIX sesji projektu uchwały  
w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin Członków 
Ekologicznego  Związku Gmin „ Działdowszczyzna” na lata 2008-2012, 
w związku z wnioskiem Komisji podjętym na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
w projekcie Planu  nie ma zapisu dot. zakazu wwozu na teren gmin członków 
Ekologicznego Związku Gmin Działdowszczyzna odpadów niebezpiecznych.                   
Więcej wniosków ani uwag do proponowanego porządku obrad XXIX sesji nie 
zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie  zgłoszony przez  Pana Wójta wniosek  o wyłączenie z porządku 
obrad XXIX sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 
Odpadami dla Gmin Członków Ekologicznego  Związku Gmin  
„ Działdowszczyzna” na lata 2008-2012. . 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy Rady 15 radnych,  
w obecności  13 radnych jednogłośnie 13 głosami „ za” przyjęła wniosek 
o wyłączenie z porządku obrad XXIX sesji  projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Planu Gospodarki Odpadami dla Gmin Członków Ekologicznego Związku Gmin 
„ Działdowszczyzna” na lata 2008-2012.  
 
Porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy Rybno po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXIX sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy . 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2008 rok 
    1) przedstawienie Uchwały   Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
        Obrachunkowej w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-114/09  z dnia 09 kwietnia  
        2009 roku w sprawie wydania opinii   o przedłożonym przez Wójta Gminy  
         Rybno sprawozdaniu    z wykonania budżetu Gminy Rybno za 2008 rok, 
    2) przedstawienie Uchwały Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Rybno  z dnia  
        1 kwietnia 2009 roku w sprawie zaopiniowania wykonania  budżetu oraz  
        wniosku dotyczącego absolutorium, 
   3)  przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby  
        Obrachunkowej  w Olsztynie Nr RIO.VIII-0120-126/09 z dnia  14 kwietnia  
         2009 roku  w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 
         Gminy  Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2008r       
    4) dyskusja 
    5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy.          
 7. Podjecie uchwał w następujących sprawach: 
     1) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, 
     2) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 
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    3) uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  
         i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych 
         środków finansowych Funduszu Rozwoju kultury Fizycznej, 
    4) zmiany uchwały Nr IV/9/07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 marca 2007roku  
         w sprawie powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Rybno, 
    5) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie drogi  
         wewnętrznej, 
    6) zmiany uchwały w sprawie określenia na obszarze Gminy Rybno stawek  
        podatku od nieruchomości, zarządzenia poboru podatku od nieruchomości  
        od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia  
        wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia od podatku od  
        nieruchomości. 
8. Wolne wnioski i zapytania. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. pkt.  4 
 
  
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z XXVIII sesji Rady 
Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na  ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 13 radnych , 
jednogłośnie 13 głosami „ za „  przyjęła protokół z  XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 

Radni nie  zgłosili  uwag ani pytań do złożonego przez Pana Wójta 
sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 
 
 
Ad. pkt 6 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybno za rok 2008. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan  Marian Ligman   przedstawił Radzie  
Gminy Uchwałę  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Olsztynie Nr  RIO.VIII- 0120-114/09 z dnia  09 kwietnia 2009 roku w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rybno sprawozdaniu   
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z wykonania budżetu Gminy za rok 2008 (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu) stwierdzając, że Regionalna Izba Obrachunkowa  wydała pozytywną 
opinię o przedłożonym sprawozdaniu. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy  poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy o przedstawienie uchwały Komisji . 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marian Granica przedstawił 
Uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno z dnia 1 kwietnia 2009 roku  
w sprawie  zaopiniowania  wykonania budżetu oraz wniosku dotyczącego 
absolutorium (uchwała stanowi załącznik do protokołu) . 
Komisja pozytywnie w obecności 5 członków jednogłośnie  zaopiniowała  
wykonanie budżetu Gminy za 2008 rok przez Wójta Gminy i wystąpiła do Rady 
Gminy o udzielenie Wójtowi absolutorium z  tytułu wykonania budżetu Gminy za 
2008 rok. 
Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionych przez Przewodniczącego  
Rady Gminy i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  
uchwał. 
 W związku z powyższym  Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian  
Ligman  przedstawił  Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie  Nr RIO.VIII-0120-126/09 z dnia 14 kwietnia 2009r   
w sprawie zaopiniowania wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno 
o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Rybno za 2008 rok(uchwała stanowi 
załącznik do protokołu).  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  Skład Orzekający Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie  wydał pozytywną opinię o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Gminy Rybno  wniosku w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2008 rok.  
 Następnie  otworzył dyskusję na temat sprawozdania z wykonania budżetu  
Gminy Rybno za 2008 rok. 

Głos zabrał Pan Piotr Kamiński – Przewodniczący wspólnego posiedzenia 
Komisji   stałych Rady Gminy Rybno , stwierdził, że Komisje szczegółowo 
analizowały  wykonanie przez Wójta Gminy  budżetu za rok 2008. 

Komisje po zapoznaniu się ze stanowiskiem Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  pozytywnie  oceniły podejmowane przez Wójta Gminy działania 
na rzecz wykonania  budżetu uchwalonego przez Radę Gminy  na rok 2008,  
w tym  zadań  inwestycyjnych jednogłośnie  pozytywnie ustosunkowały się do 
projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Gurgielewicz  powiedział, że  
budżet uchwalany  corocznie przez Radę Gminy stawia przed Wójtem kolejne 
zadania, szczególnie widoczne jest to w zakresie   rozwoju oświaty, kultury, 
sportu.  Obiekty szkolne są remontowane,  wyposażane w sprzęt i pomoce 
naukowe, wybudowane zostało boisko  sportowe z trawy syntetycznej w Rybnie, 
kolejne do realizacji jest planowane w Hartowcu, doposażenie oświaty przynosi 
wymierne efekty dzieci i młodzież uczestniczy w różnych konkursach, osiągają 
dobre wyniki, widać to na łamach prasy. Był to dobry rok, wiele zadań zostało 
zrealizowanych min. głównie dużej aktywności Wójta Gminy. 
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 Przewodniczący Rady Gminy  Pan Marian Ligman dodał, że  budżet gminy 
za rok 2008 został zamknięty kwotą około 20 mln zł, są to duże środki do 
zagospodarowania , wymaga to dużego trudu i zaangażowania ze strony Wójta , 
w realizacji zadań  stawianych przez Radę . 
Powiedział, że chciałby pogratulować Panu Wójtowi dokonań jakie zostały 
zrealizowane w 2008 roku i życzyć więcej sił i samozaparcia w wykonywaniu 
zadań i większych środków do pozyskania na inwestycję w roku bieżącym. 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy  za rok 2008  
więcej  uwag i pytań radni nie zgłosili.  
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że 
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Rybna za 2008 rok, Komisja 
Rewizyjna  jednogłośnie pozytywnie  zaopiniowała wykonanie budżetu  przez 
Wójta Gminy za 2008 rok i wystąpiła do Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z tego tytułu.  
Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno  o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy Rybno. W dyskusji na sesji radni nie  zgłosili uwag ani zastrzeżeń do 
wykonania przez Wójta Gminy budżetu za rok 2008. Zwrócił się do radnych  
z pytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie  absolutorium dla Wójta 
Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani zapytań w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady  
Gminy wniosek  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno o  udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na  ustawowy  skład Rady  
15 radnych w sesji brało udział 13 radnych, jednogłośnie 13 głosami  „ za”  
podjęła uchwałę Nr XXIX/19/09 w sprawie  absolutorium dla Wójta Gminy   
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 Wójt Gminy Pan Edmund Ligman  podziękował  Radzie Gminy za 
jednogłośne udzielenie mu absolutorium. Stwierdził, że z roku na rok przybywa 
nowych zadań, i to zadań kosztownych, a środków do pozyskania coraz mniej. 
Każdy rok następny jest coraz trudniejszy, będziemy nadal podejmować  zadania 
inwestycyjne. W 2008 roku realizowano wiele zadań oświatowych   
poprawiających standardy w szkołach, min. nowe meble,  ławki, oświetlenie , 
pomoce naukowe. Jako gmina uczestniczymy  w Programie Kapitał Ludzki  
wyrównywanie szans edukacyjnych dzieci i młodzieży. 
         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman pogratulował Wójtowi 
Gminy  otrzymanego jednogłośnie  od Rady Gminy absolutorium. Stwierdził, że  
Rada Gminy stawia  przed Wójtem ambitne zadania ,  następnie podziękował  
w imieniu Rady Gminy i całego społeczeństwa  Panu Wójtowi za wkład pracy na 
rzecz  rozwoju gminy wręczając mu kwiaty. Po czym zarządził 10 minutową 
przerwę w obradach do godz. 1120. 
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 Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do  realizacji kolejnych 
punktów porządku obrad. 

 
 
 
Ad. pkt. 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian Ligman stwierdził, że Komisje 
Rady Gminy analizując  proponowane zmiany w budżecie nie wniosły uwag ani 
poprawek pozytywnie opiniując proponowane zmiany. 
Zwrócił się z pytanie do radnych czy ktoś chciałby zabrać głos na sesji w sprawie 
proponowanych zmian w budżecie. 
Na wniosek Pana Wójta Gminy Pani  Zdzisława Kanicz – Skarbnik Gminy 
omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok, aby sołtysi 
obecni na sesji mieli możliwość zapoznania się z proponowanymi zmianami . 
 W związku z brakiem pytań dot. proponowanych zmian 
w budżecie Gminy Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem  uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno 
na 2009 rok. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami     
„ za” podjęła uchwałę Nr XXIX/20/09 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Rybno na 2009 rok  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 
 

2. Projekt uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 
 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  
„ za” podjęła uchwałę Nr XXIX/21/09  w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej  ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na 
    zawarcie  umowy i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego wydatkowania  
   przyznanych środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
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 Pan Sekretarz Gminy  wyjaśnił, że istnieje takie zabezpieczenie w uchwale 
budżetowej na zawarcie umowy  i zabezpieczenia prawidłowego i terminowego 
wydatkowania przyznanych środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
Uchwała podjęta na poprzedniej sesji jest zbędna zgodnie z wyjaśnieniem 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w związku z powyższym  zachodzi potrzeba 
uchylania podjętej uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy         
i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego wydatkowania  przyznanych 
środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 

Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w  sprawie uchylenia uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  
umowy i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego wydatkowania  
przyznanych środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie uchylenia  uchwały  w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie  umowy i zabezpieczenie prawidłowego i terminowego 
wydatkowania  przyznanych środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/9/07 Rady Gminy Rybno 
    z dnia 2 marca 2007 roku w sprawie powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy 
    Rybno. 
 
  
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  w związku z przejściem na emeryturę.  
Pana Jerzego Chmielewskiego w jego miejsce proponuje wprowadzić  Panią 
Annę Marek i dodatkowo jeszcze jednego pracownika Kierownika Referatu Pana 
Jarosława Świniarskiego. 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/9/07 Rady Gminy Rybno z dnia 2 
marca 2007 roku w sprawie powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Rybno. 
  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/9/07 Rady Gminy 
Rybno z dnia 2 marca 2007 roku w sprawie powołania Komisji Doraźnej 
Rady Gminy  Rybno(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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5. Projekt uchwały w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
    na poszerzenie drogi wewnętrznej. 
     
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że zachodzi potrzeba zakupu gruntu na 
poszerzenie drogi wewnętrznej prowadzącej do działek  budowlanych , za 
budynkiem byłej  agronomówki . 

 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję  zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie  zezwolenia na nabycie gruntów 
przeznaczonych na poszerzenie drogi wewnętrznej.  
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów 
przeznaczonych na poszerzenie drogi wewnętrznej(uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia na obszarze  
     Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości , zarządzenia poboru podatku 
     od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  
     inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia 
     z podatku od nieruchomości. 
 
 
 Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Komenda Wojewódzka Policji  
w Olsztynie wystąpiła z wnioskiem  w związku z ograniczonymi środkami jakie 
otrzymała Policja z budżetu Państwa o zwolnienie z podatku od nieruchomości  
obiektów jakie posiada na terenie Gminy Rybno. Podatek od nieruchomości  za   
I kwartał  został przez Policję zapłacony. 
W związku z powyższym  został przygotowany projekt uchwały zmieniający  
uchwałę podjętą na sesji  w dniu 24 listopada 2008 roku w sprawie określenia na 
obszarze Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości poprzez dodanie w § 2 
po ust.4  ustępu 5 o treści „ grunty, budynki, budowle i ich części 
wykorzystywane wyłącznie na potrzeby utrzymania  bezpieczeństwa i porządku 
publicznego”. 

Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia na obszarze  
Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości , zarządzenia poboru podatku 
od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia  
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz zwolnienia 
z podatku od nieruchomości. 
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w głosowaniu  brało udział 13 radnych ,  jednogłośnie 13 głosami  
„ za” podjęła uchwałę  w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia na 
obszarze  Gminy Rybno stawek podatku od nieruchomości , zarządzenia 
poboru podatku od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
oraz zwolnienia z podatku od nieruchomości (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
 
Ad. pkt.8 
 
Wolne wnioski i zapytania. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Radzie Gminy pismo Komendy  
Powiatowej Policji w Działdowie  w sprawie dofinansowania  zakupu samochodu 
na potrzeby Działdowskiej Policji .Aby Policja mogła przystąpić do zakupu 
pojazdów służbowych w ramach tzw. sponsoringu jest pozyskanie od instytucji 
samorządowych  części kosztów zakupu, wniosek o dofinansowanie opiewa na 
kwotę 6.000 zł. Dodał, że on uważa, że  należałoby wspierać działalność 
zmierzającą do poprawy porządku publicznego. Od roku miał być w Rybnie 
Posterunek Policji z 6 policjantami, dofinansowanie było na 18.000zł, a na dzień 
dzisiejszy jest jeden policjant. Chcielibyśmy by zobowiązanie zostało 
zrealizowane, do chwili  zrealizowania zobowiązania dot. Posterunku w Rybnie  
należałoby wstrzymać się z  dofinansowaniem zakupu  samochodu. 

Pan Wójt Gminy  stwierdził, że jest tego samego zdania, od marca-kwietnia  
br. miał być utworzony posterunek w Rybnie, zależy mu jako gospodarzowi 
gminy, by był w niej ład i porządek. Nie jest to duża kwota  na dofinansowanie, 
jako gmina możemy wspomóc  na taka kwotę Komendę Powiatową na zakup 
samochodu, ale zobowiązanie wobec naszej gminy ze strony policji powinno być 
zrealizowane. 

Radni poparli stanowisko  zarówno Przewodniczącego Rady Gminy jak 
i Pana Wójta odnośnie dofinansowania zakupu samochodu dla Policji w 
Działdowie. 
Następnie  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Radzie Gminy  pismo 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Olsztynie w sprawie  
ustosunkowania się , czy Rada Gminy  będzie wnosiła odwołanie  od decyzji 
Starosty z dnia 9 lutego 2009 roku w sprawie zatwierdzenia na czas oznaczony do 
31 grudnia 2010 roku” Projektu prac geologicznych w celu opracowania 
dokumentacji geologiczno-inżynierskiej dla potrzeb projektu budowlanego 
wiaduktu w miejscowości Hartowiec Gmina Rybno”, czy radni jedynie wyrażają 
aprobatę dla stanowiska przedstawionego przez OSP w Hartowcu ( pismo stanowi 
załącznik do protokołu). 
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Radny Pan Piotr Kamiński  powiedział, że on jako radny nie zna zajętego 
stanowiska przez OSP Hartowiec, trudno będzie mu się odnieść  do niego. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Gurgielewicz odczytał odwołanie 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Hartowcu skierowane do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego  w Olsztynie na decyzję Starostwa Powiatowego  
w Działdowie  z dnia 9 lutego 2009 roku.. 
 Pan Wójt Gminy powiedział, że należałoby wyrazić aprobatę dla 
stanowiska OSP Hartowiec zawartego w odwołaniu. 
Pan Bogdan Kopański - sołtys wsi Hartowiec dodał, że Rada Gminy też powinna 
wiedzieć jakie jest stanowisko mieszkańców, że też mają coś do powiedzenia w 
tej sprawie. Wieś ustaliła, że wiadukt kolejowy ma być w miejscu obecnie 
istniejącego, po 7 miesiącach   Zarząd Dróg Wojewódzkich  zmienił swoje 
stanowisko , badania geologiczne są pod kątem usytuowania wiaduktu na działce, 
gdzie się mieści remiza OSP ,oszukano nas. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że planuje się remont remizy  OSP, a 
zostaliśmy jako mieszkańcy i władze lokalne  potraktowani w ten sam sposób, 
podziękował Panu Wójtowi za wsparcie. 
Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy poddał pod głosowanie Rady Gminy wniosek, że Rada  Gminy wyraża 
aprobatę dla   stanowiska OSP Hartowiec  zawartego w odwołaniu  od decyzji 
Starosty Działdowskiego z dnia 9 lutego 2009 roku. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na stan osobowy  Rady 15 radnych  
w obecności 13 radnych jednogłośnie  wyraziła aprobatę dla stanowiska 
odwołującego się w tej sprawie od decyzji Starosty Działdowskiego 
z dnia 9 lutego 2009 roku  o zatwierdzenie na czas oznaczony do dnia 31 grudnia 
2010 roku projektu prac ekologicznych w celu opracowania dokumentacji 
geologiczno-inżynierskiej dla potrzeb projektu budowlanego wiaduktu  
w miejscowości Hartowiec Gmina Rybno.” 
 Pan Wójt Gminy poinformował  radnych i sołtysów, że w dniu 2 maja 
2009 roku o godz. 15oo rozpocznie się „ Majówka „ zorganizowana przez 
Stowarzyszenie Mieszkańców Gminy Rybno , środki jakie będą zebrane  na tej 
imprezie będą przekazane na zakup sprzętu medycznego dla Samodzielnego 
Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. Zaprosił radnych , 
sołtysów i za ich pośrednictwem wszystkich mieszkańców gminy do udziału w tej 
imprezie. 
Pan Bogdan Kopański - Sołtys wsi Hartowiec podziękował w imieniu strażaków 
z Hartowca za remont samochodu OSP. Następnie zapytał  jakie są plany w 
sprawie  utworzenia  funduszu sołeckiego w naszej gminie. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że jego zdaniem o tworzeniu funduszu sołeckiego  
nie należy myśleć, środki zostaną rozdrobnione, a  musimy je kumulować , aby 
coś zrobić w każdej miejscowości ,ponadto chodzi  również o księgowość.  
Pan Sekretarz Gminy  dodał, że  Rada Gminy do końca czerwca 2009 roku musi 
podjąć uchwałę czy będziemy tworzyć fundusz sołecki , czy nie.  
Środki  na sołectwo są wyliczane wg określonego alogarytmu ,  środki są znikome 
do potrzeb sołectw, a procedura bardzo skomplikowana, jego zdaniem zbyteczne  
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jest tworzenie funduszu sołeckiego. Z tego co się zorientował żadna z gmin 
powiatu działdowskiego  nie  wchodzi w fundusz sołecki. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że Spółka Komunalna z Lubawy  chce 
wejść na nasz rynek  z odbiorem odpadów komunalnych, ma prośbę do Pana 
Wójta, aby przychylnie podszedł do sprawy, byłaby to jednocześnie konkurencja  
dla PUK Ostróda. 
Pan  Wójt Gminy odpowiedział, że  Spółka Komunalna z Lubawy  podjęła z nami 
rozmowy, chcą wejść na nasz rynek,  od części  mieszkańców z gminy 
(Truszczyny, Dębień, Hartowiec) Spółka z Lubawy już odbiera odpady. Jako 
Wójtowi  Gminy zależy mu na utrzymaniu porządku i czystości w gminie, a około 
40% gospodarstw domowych nie ma koszy, cena przy jednokrotnym odbiorze 
odpadów jest zbliżona pomiędzy Lubawą ,a Ostródą. Zwrócił się do radnych 
 i sołtysów z prośbą  o rozpropagowanie  informacji o możliwości odbioru 
odpadów przez Spółkę z Lubawy. 
Pan Stanisław Kosiński - sołtys wsi Tuczki  powiedział, że miała być Komisja  
sprawdzająca , czy mieszkańcy  mają kosze na odpady, jego zdaniem 1/3 
mieszkańców jego sołectwa nie ma koszy.  
Pan Sekretarz wyjaśnił, że taka Komisja  działała, jeżeli   jest taka potrzeba 
zawsze można Komisję powołać. Na dzień dzisiejszy poszła informacja do 
mieszkańców, że są zobowiązani zgodnie z regulaminem o utrzymaniu porządku 
 i czystości w gminie do posiadania koszy na odpady. 
Pan Wójt Gminy dodał, że każde gospodarstwo jak to powiedział Pan Sekretarz 
dostało  informacje z zapytaniem jak zagospodarowuje swoje śmieci, zostanie 
powołana Komisja, która wyrywkowo zweryfikuje kto ma kosze i konsekwencje 
będą wyciągane. 
Pan Sekretarz Gminy powiedział, że gmina jest zobowiązana do prowadzenia 
ewidencji, na dzień dzisiejszy nasi mieszkańcy maja zawartych 1200 umów na 
odbiór odpadów z gospodarstw domowych, a jeszcze  700 gospodarstw  powinno 
być zobowiązanych do posiadania koszy na odpady. 
Dalsze pytania ze strony sołtysów dotyczyły  odpadów które produkują 
mieszkańcy działek letniskowych, czy posiadacze innych działek  
przyjeżdżających okresowo na swoja posesję. 
Sołtys wsi Grądy  poruszył sprawę  płacenia podatku od nieruchomości, 
właściciele działek letniskowych mają wybudowane domki letniskowe, lub 
mieszkalne, od kilku lat je użytkują, a nie płacą podatku. 
Pan Wójt Gminy odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że jeżeli ktoś sporadycznie 
przebywa na swojej posiadłości może od sołtysa z Rybno wykupić worki  z PUK  
i wyjeżdżając  dostarczyć je do sołtysa na posesję z której to worki są odbierane 
przez PUK Ostróda. 
Aby naliczyć  właścicielowi  nieruchomości podatek   od zabudowanej 
nieruchomości , właściciel zgłasza do Starostwa Powiatowego o zakończeniu 
budowy, wtedy ze Starostwa Gmina otrzymuje zawiadomienie  o zakończeniu 
budowy, a budować można kilka lat i z tego właściciele działek korzystają. 
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Przewodniczący Rady Gminy  przypomniał radnym o obowiązku  złożenia 
oświadczeń majątkowych, których termin upływa z dniem 30 kwietnia 2009 roku. 
 Więcej uwag i pytań w tym punkcie nie zgłoszono. 
 
 
 
 
 
Ad.pkt 9 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego sesji Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Marian Ligman podziękował radnym, sołtysom i zaproszonym gościom za 
udział i zamknął obrady XXIX sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Janina Czubkowska         Marian Ligman 
 
 
 
 


